
2002. október 10. 5

Családközpontú program Szentendréért
Sikeres életpályával, nemzetközi üzleti ta
pasztalatokkal rendelkező, a magyar és ke
resztény értékek mellett megingathatat
lanul elkötelezett polgármesterjelöltet állí
tott hazánk egyik legszebb városában, 
Szentendrén a MIÉP Emődy Csaba feleségé
vel és három gyermekével öt éve tért haza 
Argentínából, ahol kisgyermekkora óta élt. 
Buenos Airesben textilipari mérnökként, 
majd angol nyelv szakon szerzett egyetemi 
diplomát. Pályafutását műszaki vezetőként 
kezdte, később pedig több, sikeres vállalko
zást is alapított. Tevékeny közéleti szerepet 
játszott és vezető tisztségeket töltött be az 
Argentínai Magyar Intézmények Szövetsé
gében, az evangélikus egyházban és a Club 
Atletico River Plate sportegyesületnél. Ma
gyarországra hazatérve, feleségével megala
pította a Két Bernáth Kft.-t, amely Empire 
Antique Gallery néven a budapesti Marriott 
szállodában és Szentendrén tart fenn üzle
tet. Az elmúlt év végén Csurka István meg
hívására lépett be a szentendrei MIEP- 
szervezetbe.

-  Magyarországra hazatérve miért döntöttek 
a Szentendrén való letelepedés mellett?

-  Elsősorban azért, mert festőművész és 
belsőépítész feleségemnek -  aki magyar 
családban, de már Argentínában született -  
nagyon megtetszett ez a műemlékekkel teli, 
hangulatos kisváros. Én öröklött vonzalom
mal rendelkezem a régiséggyűjtés iránt, ami 
számomra is vonzóvá teszi a szentendrei 
környezetet. Három gyermekem is itt jár is
kolába. Két fiam már középiskolás, a lá
nyom pedig jövőre kezdi a gimnáziumot. 
Persze a lakóhelyválasztásnál az sem volt 
közömbös számunkra, hogy Szentendre na
gyon közel van a fővároshoz.

-  Milyen beruházások indítását tartaná szük
ségesnek Szentendrén a város fejlődése és a la
kosságéletkörülményeinek javítása érdekében ?

Emődy Csaba, a MIÉP szentendrei 
polgármesterj elölt j e

-  A MIÉP pályázatot hirdetne a dobozi 
parkoló felett megépítendő gyorsétteremre. 
Célunk egy barokk, a város hagyományait 
gyarapító és építészeti képébe szervesen 
beilleszkedő épület, amely a fiatalság talál
kozóhelye lehet, és turisztikai értékkel is 
rendelkezik. A legalkalmasabb terv és az 
építő kiválasztásába bevonnánk a város pol
gárait. A Pest Megyei Könyvtárat is korsze
rűsíteni kellene a megye önkormányzatá
nak közreműködésével. Színvonalas szín
ház- és mozitermet lehetne kialakítani az 
intézményben, a fiatalok számára pedig 
lehetővé kéne tenni az internet használatát.

- A  könyvtári internet-hozzáférés elsősorban a 
diákok számára lenne kedvező. Hogyan ítéli 
meg városában az oktatás jelenlegi helyzetét?

-  Tárgyalásokat kezdeményeznénk a 
Honvédelmi Minisztériummal egy általá
nos iskola létesítésére a Zrínyi Miklós Egye
tem épületében, hogy -  a honvédség életé
nek zavarása nélkül -  ki lehessen használni 
a jelenleg üresen álló termeket. Ez az önkor
mányzat és az Oktatási Minisztérium fel
adata lenne, mivel Szentendrén igény van 
az iskolahálózat bővítésére.

-  Szentendrén egy orosz laktanya is működött.
-  Terveim szerint ott egy egészségügyi in

tézményt kéne kialakítani, amely a hét vé
gén is fogadná a sürgősségi eseteket, és szü
lési lehetőséget biztosítana a városban a kis
mamák számára. A szükséges építési mun
kálatok és orvosi felszerelések költségeit az 
a vállalkozás biztosítaná, amely pályázati 
nyertesként ellátná a sürgősségi kötelezett
ségeket, és kialakítaná a fizetett egészség- 
ügyi szolgáltatásokat.

-  Szentendrén az idegenforgalmi szezonban 
rendkívüli a zsúfoltság, és a szemét is elárasztja 
a városközpontot. Milyen lépéseket kíván tenni 
a belváros terhelésének csökkentése érdekében?

.-Bővíteni szeretném a város által nyújtott 
idegenforgalmi lehetőségeket. Például a 
Pap-szigeten -  a mai bérlő beleegyezésével 
-  termálfürdőt kívánunk létesíteni, ellátva a 
gyógyulni vágyók és a strandolok igényeit. 
A Pap-szigetet és az izbégi pályákat sport- 
centrummá alakítanánk át, lehetővé téve 
minél több sportág művelését. Ahhoz min
denképpen ragaszkodunk, hogy lakóigazol
ványuk bemutatásával a szentendrei polgá
rok jelentős kedvezményeket élvezzenek 
ezekben az intézményekben.

-  Mindezen túl a város tisztaságát is javítani 
kéne.

-  Szelektív szemétlerakó és -tömörítő léte
sítését tervezzük a környezetvédelmi előírá
sok figyelembevételével. Szentendrét a kör
nyezetvédelem tekintetében is teljes jogú vá

rossá kívánjuk emelni. A környezet védel
méhez tartozik az is, hogy a városnak vissza 
kell adni színvonalas művészi jellegét, fel
számolva a giccses, vásárias jelenségeket.

-  Az ön által ígért családcentrikus városfej
lesztés mennyiben javítja a fiatal házasok hely
zetét?

-  A Szentendrén élő fiatal pároknak tá
mogatási rendszert kívánok létrehozni, 
hogy kedvezményes vétellel juthassanak la
kóhelyhez. A támogatási rendszer részeként 
az önkormányzat adó- és járulékcsökkentés
sel segítené azokat a vállalkozásokat, ame
lyek a fiatal családok számára komfortos 
családi házakat építenének, elérhető árral.

-  Sikeres üzletemberként ön nem a pénzszer
zés szándékával indul a választáson, de nagyon 
sok önkormányzati döntésben játszhatnak szere
pet korrupciós szempontok. Mit kíván tenni a 
közérdeket sértő visszaélések ellen?

-  Független, nemzetközileg is elismert 
könyvvizsgáló céget kérnék fel az önkor
mányzat átvételekor a teljes körű vizsgálatá
ra, egy átvevő mérleg elkészítésére, vala
mint a folyamatban lévő szerződések véle
ményezésére. Gyökerestül kívánok fellépni 
a korrupció ellen, felszámolva minden bará
ti kiváltságot. Az a célunk, hogy valameny- 
nyi szentendrei lakos -  mint városunk rész- 
tulajdonosa -  az elérhető legmagasabb szin
tű kiszolgálást kapja meg városunk önkor
mányzatától.

-  Szentendrei lakosként, de életének túlnyomó 
részét külföldön töltött magyarként, hogyan ítéli 
meg országunk helyzetét?

-  A magyar politikai életet egy nagy siva
tagnak tekintem, ami ellen van egy pohár 
vizem. Ha mind összefogunk és gondozunk 
egy kis részt a sivatagból, megindulhat egy 
folyamat, ami zölddé teszi a ma még kopár 
pusztaságot.

Varga

Kemenesalján növekszik a MIÉP tekintélye
Celldömölkön a MIÉP részvételével az ön- 
kormányzati választások előtt nemrégiben 
létrejött a helyi nemzeti elkötelezettségű 
pártokat és személyeket összefogó megegye
zés. A vasi településen történt összefogás 
újabb példája annak, hogy az 
érdekek kölcsönös tisztelet
ben tartásával igenis lehet át
fogó jobboldali szövetséget al
kotni a posztkommunista erők 
legyőzésére.

Döme László 1998-tól a celldö- 
mölki MIÉP elnöke, s ugyaneb
ben az esztendőben már tagja is 
lett a település képviselő-testü
letének. Az idei országgyűlési 
választásokon egyéniben a rend
kívül rangos harmadik helyen 
végzett, ami egyértelműen bi
zonyítja, hogy Vas megyében, 
és azon belül Kemenesalján, a 
MIÉP-et nem lehet leírni.

Döme László elmondja, hogy a 15 500 lélek
számú Celldömölkön és a környékbeli falvak
ban igen sokan rokonszenveznek a MIÉP-pel. 
A celldömölki MIÉP például ezekben a napok
ban is erősödik, mert a városi szervezet négy 
helybeli, illetve egy jánosházai újonnan belépő 
fölvételi kérelmét adta le a pártközpontnak. S 
ezenkívül Bobán, Egyházashetyén, Kemenes- 
sömjénben, Nagysimonyiban, Kemenesmaga- 
siban, Nemeskeresztúron és Bögötén is van 
MI ÉP-szervezet, illetve -tagság.

Döme László, a celldömölki MIÉP elnöke a 
város 7. számú választókerületének, pontosab
ban Alsóság MIÉP-es önkormányzati képvise
lőjelöltje újraválasztása esetén szeretné folytat
ni, illetve befejezni az 1998-ban kitűzött elkép
zeléseit. A 32 éves, foglalkozására nézve kerü
letvezető erdész fiatalember 1999-ben létre
hozta az Alsósági Életfa Egyesületet a környe
zetszépítés, környezetvédelem és a magyarság- 
tudat ápolása és elmélyítése céljából. Döme 
László az alsósági játszótér bővítésén kívül a 
már elvégzett csatornázás utáni úthelyreállítá
sokat is folytatni kívánja, s ezenkívül szeretné

Döme László, 
a celldömölki MIÉP elnöke

helyreállítani az alsósági parkerdő esőbeállóját 
és szalonnasütőjét. Erdészként fontos teendő
jének tartja a városrész és környékének par
lagfű-mentesítését. Alsóságon a lakosság ké
nyelmének biztosítására bankautomata fölállí

tását is szeretné kiharcolni. Dö
me László nős, két kisgyermek 
édesapja.

Döme László elmondja, hogy 
az önkormányzati választások 
előtt Celldömölkön tető alá ho
zott jobboldali egyeztetésre 
azért kerülhetett sor, mert a vá
rosban igen jól szervezett poszt- 
kommunista erőkkel szemben 
másképpen nem lehetne ered
ményesen fölvenni a küzdel
met. Döme Lászlón kívül 
MIÉP-es színekben indul még 
Heim Géza, Palotai Tünde és 
Nagy Jánosné.

Az Izsákfa nevű településré
szen induló Heim Géza vállal

kozó, a Kemenesaljái Trianon Társaság elnö
ke a múlt héten bejelentette kilépési szándé
kát az MDF-ből és egyben kérte fölvételét a 
MIÉP-be.

Szöveg és fotó: Hering József

Az élhető Budakesziért
Ifi. Hegedűs Lóránt, a Magyar Igazság és 
Élet Pártja alelnöke polgármesterjelölt
ként méretteti meg magát Budakeszin az 
október 20-ai helyhatósági választáson.

Az áprilisi országgyűlési voksolás alkal
mával Pest megye 10-es számú választóke
rületében indult jelöltként az ifjú lelkész, 
melybe a Budapesttől nyugatra fekvő kis
város is tartozik. Akkor az országos átla
got is meghaladó részvételi arány ellenére 
sikerült 12 százalékos eredményt elérnie 
Budakeszin. 2001 márciusában az emlé
kezetes Alomvölgy elleni népszavazás 
kezdeményezésének is tevékeny támoga
tója volt a MIÉP elnökségében. A koráb
ban kárpótlásra kijelölt földterületeken, a 
várost körülölelő zöldövezetben és termé
szetvédelmi területeken valakik luxus
lakóparkokat álmodtak, valószínűleg kül
földi tulajdonosoknak. A város polgárai 
tiltakozó akciókat szerveztek, aláírásokat 
gyűjtöttek egy ügydöntő népszavazás ki
írásáért, melyet a politikai pártok közül 
egyedül a MIÉP támogatott. A szavazás 
166 voks híján -  kiváltképp a városvezetés 
negatív kampánya miatt -  érvénytelen 
volt, ám az urnához járulók 82 százaléka 
nemmel szavazott az esztelen lakóparko

A  K D N P - ü z l e t
Kiderült: a kereszténydemokráciától fényévnyi távolságra levő Bartók Tivadar vezette tár
sulat mára nem csupán politikailag, pénzügyi értelemben is zsákutcába terelte az egykor 
sokkalta szebb napokat látott KDNP-t. A rombolás a szervezet Centrum pártba való be- 
tuszkolásával érte el tetőpontját, mely gesztust a szocialisták -  többek közt -  Mizsei Zsu
zsannának a Millenáris Kht. élére való kinevezésével hálálták meg. Eleve paradoxon, hogy 
egy magát kereszténydemokratának valló párt a nyíltan ateista M SZ P és SZ D SZ  csatlósa 
legyen. Mára ezt is sikeresen túlszárnyalták a hódmezővásárhelyi, Munkáspárttal közösen 
állított polgármesterjelöltjükkel, és legújabb lépésükkel, mely során sikerült leleményes
ségen alapuló üzleti vállalkozássá silányítani a KDNP-t. Korábban székház gyanánt meg
vásárolták a Szent Domonkos-rend Magyar Rendtartományától az egykori Sport mozi 
épületét, amelyet aztán apportként bevittek egy kft.-be. Most a jól értesültek szerint áru
sítani fogják a Thököly úti épületet, és megeshet, akár háromszoros áron is sikerül túlad
ni rajta. Bartók, Mizsei, Füzessy és a többi álkeresztény és áldemokrata pedig nemsokára 
elmondhatja, hogy teljesítette küldetését.

Horváth Adám

sításra, így -  a kecske is jóllakjon, és a ká
poszta is megmaradjon alapon -  bizonyta
lan ideig nyugvópontra került az ügy, ám 
a veszély korántsem múlt el. Ezért is vál
lalta a jelöltséget a néhány évvel ezelőtt 
Budakeszin telket vásárló és gyermekei 
számára ifjú házasok kölcsönéből családi 
házat építő ifi. Hegedűs. Akárcsak orszá
gos viszonylatban, Budakeszin is a feltétel 
nélküli, hallgatólagos támogatást várta 
volna el a magát polgárinak tituláló társu
lat a polgármesterjelölt személyét illetően, 
akit már mintegy három hónapja megne
veztek. Nyíltan nem vállalták a MIÉP-et, 
és egy közös, független jelölt (ahogy a 
szomszédos Budaörsön vagy Pátyon) tá
mogatásának a lehetőségét is elutasították.

-  Budaörsön, ahol létrejött az együttmű
ködés, egy SZDSZ-es vezetést kívánnak le
váltani, míg Budakeszin három cikluson 
keresztül „jobboldali” többségű és vezeté
sű volt az önkormányzati testület. Ebből én 
arra tudok következtetni, hogy jobb eset
ben „csak” elkényelmesedtek a fideszesek 
és az MDF-esek, és nem érzékelik a valós 
helyi erőviszonyokat, vagy rosszabb eset
ben nem szeretnék, hogy a MIÉP minden 
döntésük hátterét, tartalmát, illetve esz
közrendszerét megismerhesse és ellenőriz
hesse -  értékelte a helyzetet ifi. Hegedűs 
Lóránt, akinek a programja Az élhető Bu
dakesziért nevet viseli. Fontos program
pontok: a helyi vállalkozók támogatása, az 
infrastruktúra apró léptekkel való javítása, 
a főváros és az agglomeráció települései ha
tékony együttműködésének kezdeménye
zése és az agglomerációs területrendezési 
terv sürgetése. Megengedhetetlen, amit az 
egyes ellenfelek (is) támogatnak, vagy cin
kosként tűrnek, hogy az amúgy is leterhelt 
infrastruktúrájú város lélekszáma alig egy 
évtized alatt mintegy a duplájára emelked
jen. Mint ifi. Hegedűs Lóránt elmondta, 
nagyon fontos neki, hogy a hiteles keresz
tény-nemzeti alternatívát kínálja a budake- 
sziek számára.

Horváth


